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Verslag bijeenkomst Denkrichting Besselinkschans 
18 januari 2023 
19:00 – 21:00 uur 
 
 

Aanwezigen 
Oost Gelre: 
Bart Porskamp (wethouder, o.a. voor 
Besselinkschans) 
René Huls (project-/procesleider) 
Wim Maatman (communicatie, gespreksleider) 
Hans Schuthof (vergunningen) 
André te Brake (adviseur groen), 
Freek Noordink (RO) 
 
 
 

Belanghebbenden, vertegenwoordigers van: 
MACL 
Omwonenden 
Achterhoek Toerisme + Tracks & Trails 
P.H.V. De Rakkers 
Feestfabriek  
Openluchttheater Lichtenvoorde  
Toscana Trattoria 
Belegh van Groll 
Hengelsportvereniging De Rietvoorn 

Afwezig: 
Vragenders belang 
Lievelders belang 
Scouting 
 

 

Inleiding 
Bart Porskamp leidt de avond in. Hij is als wethouder verantwoordelijk voor de ontwikkelingen op en rond 
de Besselinkschans. Hij stelt dat er veel onduidelijk is dit gebied. Wat kan er? Wat gebeurt er? Wat past 
er (nog)? De gemeente wil duidelijkheid bieden, toekomstbestendigheid bieden en de koers bepalen. 
“Dat doen we als gemeente niet alleen, maar met partijen in het gebied. Laat ik daarbij op voorhand 
zeggen: niet alles kan en niet iedereen krijgt zijn zin. We gaan een koers bepalen, zodat we hier naar 
kunnen handelen in de komende jaren.” De belanghebbenden kunnen vanavond meepraten, maar ook 
verderop in het traject zijn er inspraakmogelijkheden.  
 

Inhoud 
Projectleider René Huls legt uit wat het doel van de avond is. Hij geeft een samenvatting van wat er tot nu 
toe aan informatie is opgehaald. Bij de Besselinkschans zijn de volgende thema’s van belang: 
 

- Natuur 
- Motorcross 
- Wonen 
- Werken 
- Recreatie 
- Evenementen 

 
René: “Er ligt een visie uit 2014. Die gooien we niet weg. Dat blijft de basis. Maar we zien dat deze op 
punten verouderd is. We hebben een actualisering nodig. Die gaan we nu maken.” Het blijkt dat de 
ideeën sterk uiteen lopen. Er spelen allerlei belangen en verschillende inzichten. Het doel van dit hele 
traject is: duidelijkheid bieden.  
 
Het draait om de volgende belangen: aangenaam woonklimaat; cultuurhistorie; agrarische belangen; 
natuur, landschap en biodiversiteit; meer ruimte voor verenigingsactiviteiten; recreatieve/economische 
waarde van gebied meer benutten; meer ruimte (plek en tijd) voor evenementen; verbetering 
infrastructuur en bewegwijzering. 
 
In de afgelopen maanden hebben we drie themasessies georganiseerd:  
Evenementen    13 oktober 2022 
Actief en sportief (verenigingen) 13 oktober 2022 
Landschap    16 november 2022 
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Daarnaast hebben we omwonenden in december uitgenodigd een vragenlijst te beantwoorden. Van de 
150 aangeschreven adressen op en rondom de Besselinkschans hebben 54 personen de enquête 
ingevuld. 
 
Het college van B&W is aan de hand van de resultaten uit deze bijeenkomsten en enquête op 6 
december met elkaar in gesprek gegaan om een denkrichting te bepalen.  
 
Resultaten van de diverse sessies 
De betrokken organisaties en bewoners hebben de volgende punten aangedragen: 
 
Uit de sessie Evenementen: 
Algemeen: 

- Organisatoren willen meer ruimte voor evenementen en horeca; 
- Maak onderscheid in opbouw-/afbreekdagen en showdagen; 
- Maak ‘gewoon’ bos van Gelders Natuurnetwerk gronden binnen het evenemententerrein (wel 

binnen afspraken); 
- Toscana Trattoria wil graag open tot 1 uur ’s nachts voor bruiloften (nu tot 23.00 uur max.); 
- Woonklimaat woning Heringsaweg 9 en evenementen/horeca zijn soms strijdige belangen. 

 
Feestfabriek: 

- Voldoende ruimte voor Zwarte Cross; 
- Betere voorzieningen (water en elektra); 
- 7 showdagen extra voor Zwarte Cross en eventueel ander evenement. 

 
Openluchttheater: 

- Een vaste plek; 
- Toegang voor trucks (als het op de Engelse Schans zou zijn); 
- 20 showdagen. 

 
Uit de sessie Actief en sportief (met name verenigingen) 
Algemeen: 

- Meer ruimte voor activiteiten en sportief gebruik; 
- Meer/betere ATB routes realiseren; 
- Hengelsportvereniging wil meer zeggenschap over water en gebruik en wil uitbreiden (richting 

scouting); 
- Scouting wil bestemming op gehele eigendom (labelterrein), o.a. ook zodat ze het beter in 

kunnen richten; 
- Verwijder de recreatiebestemming bij trattoria Toscana (wijndomein); 
- MACL wil af van onderhoud Engelse Schans; 
- MACL wil meer eigen evenementendagen (niet te verwarren met wat de Zwarte Cross doet). 

 
Uit de sessie Landschap 
Algemeen: 

- Meer landschap en natuur, minder activiteiten en minder toegankelijk maken van het gebied; 
- Meer ontwikkeling van natuur en landschap; 
- Bekenstructuur versterken met natuurlijke oevers; 
- Vasthouden van water; 
- Singelstructuur versterken (coulisselandschap); 
- Kwaliteit van bossen is slecht. Rond de Engelse Schans kan het bos vervangen worden door 

heide; 
- Minder wandelpaden, geen ATB-routes. 

 
In relatie tot evenementen wordt aangegeven: 

- Moet het wel allemaal in dit ene gebied?; 
- Evenementen beperken tot Zwarte Cross; 
- Geen openluchttheater; 
- Aantal wedstrijden MACL niet méér, liever minder. 

 
Reactie uit de zaal - toevoeging vanuit de buurt over evenementen in de Besselinkschans: Er 
is heel veel geluid in de Besselinkschans. Er is namelijk recreatie met en recreatie zonder geluid te 
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noemen. Het gaat vooral om die eerste. Dat onderscheid wordt gemist in het verhaal over wat met 
evenementen precies bedoeld wordt. 
Gemeente: Dit komt verderop in de presentatie verder aan bod. 

 
Uit de enquête 
Respondenten: 54 van de 150 
De resultaten worden in de presentatie weergegeven in grafieken en diagrammen. Uit de antwoorden 
wordt duidelijk dat standpunten nogal uiteen liggen, zo blijkt uit de bloemlezing. Voor alle resultaten 
verwijzen we naar het verslag van dit onderzoek.  
 
Als u denkt aan de Besselinkschans, welke drie woorden of begrippen of welk gevoel, komt dan 
bij u op? Meerdere antwoorden mogelijk. 
 

 
 
 
 
Bezoekt u evenementen en activiteiten die georganiseerd worden op de Besselinkschans? 
Meerdere antwoorden mogelijk. 
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Stelling: De Besselinkschans is onmisbaar als evenemententerrein 
 

 
 
 
 
Wat vindt u positief aan de evenementen en activiteiten op de Besselinkschans? 
(meer antwoorden mogelijk) 
Goed georganiseerd   15 keer genoemd 
Goed voor economie, werk, inkomen 12 keer genoemd 
Gezellig, leuk en reuring   12 keer genoemd 
Toerisme, bekendheid,  trots  11 keer genoemd 
Niets positiefs    (20% vd respondenten 
 
 
Wat vindt u negatief aan de evenementen en activiteiten op de Besselinkschans? 
(meer antwoorden mogelijk) 
Geluidsoverlast    20 keer genoemd 
Rommel en afval   13 keer genoemd 
Verkeersdrukte/stof/geur/wegafsluiting 13 keer genoemd 
Ten kosten van natuur    13 keer genoemd 
Niets negatiefs    13% vd respondenten) 
 
Welke activiteiten op de Besselinkschans zijn belangrijk voor het gebied? 
(meer antwoorden mogelijk) 
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Reactie uit de zaal - Opmerking vanuit buurt: Niet iedereen heeft een enquête ontvangen. Er 
zijn mensen die wonen in de recreatiewoningen (met toestemming gemeente). Een belangrijke 
stem welke nu gemist wordt. 
Gemeente: Vervelend dat mensen zijn overgeslagen. Maar lang getwijfeld over waar trek je de 
grens? 
Reactie uit de zaal - Opmerking vanuit buurt: Daar is de gemeente op aangesproken. 
Specifiek is gevraagd om bijvoorbeeld ook Lievelds Belang te betrekken. 
Gemeente: De enquête is ook specifiek gestuurd naar Lievelds Belang en Vragender Belang. 

 
Reactie uit de zaal - Opmerking vanuit buurt: Vragen in de enquête zijn een beetje vreemd 
geformuleerd. Bijvoorbeeld: “Wat vind je van de ZC? Kom je wel eens bij de ZC?”. Dat lijkt 
sturend. 
Gemeente: De enquête is géén wetenschappelijk onderzoek. Het is slechts bedoeld om een 
algemeen beeld te krijgen van de meningen en standpunten. We gaan niet turven en daar onze 
conclusies uit trekken. We vormen alleen een algemeen beeld. 

 
 
Expert Judgement 
Met een aantal deskundigen is de opgehaalde informatie besproken en beoordeeld. Er is een afweging 
gemaakt van drie scenario’s zoals die uit de eerder themabijeenkomsten werden beschreven, met 
effecten op: 

- Natuurlijke omgeving 
- Woonklimaat 
- Economie 

 
Samenvoeging van deze drie scenario’s in een optimaal scenario.  
 
Denkrichting van het college 
Gehele voortraject met alle wensen en bedenkingen is aan het college gepresenteerd. Het hieruit 
gedestilleerde optimaal scenario is gepresenteerd. Van daaruit heeft het college zich uitgesproken over 
de mogelijke denkrichting voor de Besselinkschans, die als volgt kan worden omschreven: 
 

1. Sterkere en robuustere landschapsstructuur 
o Aanpassen natuurdoeltypen omgeving Engelse Schans, boscompensatie elders i.o.m. 

provincie, Waterschap en o.a. MACL en de Feestfabriek. 
o Versterken bekenstructuur i.s.m. Waterschap Rijn en IJssel en provincie 
o Aanpassen aanduiding GO/GNN i.o.m. provincie en waterschap; compenseren in of 

grenzend aan EVZ en in samenwerking met betrokken belanghebbenden 
 

2. Bestendigen evenementen, sport en cultuur 
o 2 evenementen, waarvan één Zwarte Cross met (beperkte) ontwikkelingsruimte 
o Geen openluchttheater: we gaan op zoek naar een locatie elders  
o Engelse Schans: uitruil met MACL voor oostelijk deel crossbaan. Daarna optie voor 

kleinschalige, niet belastende activiteiten 
o Motorcross: beperkt meer wedstrijden per jaar mogelijk onder voorwaarden m.b.t. geluid 

en stikstof (elektrische motorcross?) 
 

3. Overig 
o Meer ruimte voor horeca, mits woonkwaliteit Heringsaweg 9 niet verslechtert 
o Hondensport op huidige locatie behouden en scouting adequaat bestemmen  
o Hengelsportvereniging krijgt (meer) zeggenschap over eigendom en beheer, en in 

overleg met scouting onderzoeken we uitbreidingsmogelijkheden 
 
Het e.e.a. is samengevat op het volgende kaartje uit de presentatie. 
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4. Afspraken en voorwaarden 
o Afspraken met alle betrokken partijen en werken condities verder uit. We stemmen dit af 

met betrokkenen en omliggende belanghebbenden= 
o We maken een gebiedsagenda met taken en afspraken, deze wordt in overleg met 

betrokkenen in bepaalde regelmaat geëvalueerd en geactualiseerd 
o We leggen afspraken vast in convenanten 
o We passen bestemmingsplan en evenementenbeleid aan 
o We verbeteren informatievoorziening en communicatie over de Besselinkschans 

 
Vervolg 
hoe nu verder? We hebben een koers bepaald 
 

o 18 januari (nu): denkrichting/koers teruggekoppeld 
o Informatie komt online voor iedereen (dus presentatie en verslag van bijeenkomst 18 

januari) 
o Collegebesluit over de koers voor de Besselinkschans (maart 2023) 
o Vaststellen van de koers door de gemeenteraad (2e kwartaal 2023) 
o Daarna: uitwerking afspraken in gebiedsagenda, maken afspraken en vastleggen in 

convenanten (3e en 4e kwartaal 2023) 
 
Vragen en opmerkingen 
Vanuit de gemeente wordt aan de aanwezigen gevraagd: missen we nu nog wat? Hebben we als 
gemeente iets over het hoofd gezien? Is er een goed beeld van de belangen? 
 

Reactie uit de zaal - Opmerking van Achterhoeks Toerisme: ATB/MTB is niet genoemd. 
Gemeente: We kijken daar zeker naar. We willen ruimte geven om gebieden aan elkaar te 
koppelen met routes. Zal opgenomen worden in het verslag en in de denkrichting. 
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Reactie uit de zaal - Opmerking van Openluchttheater Lichtenvoorde: We voelen ons 
weggeschreven. Er is op de achtergrond gesprek geweest met de gemeente in het kader van dit 
proces. Er is een aantal toezeggingen gedaan, maar we zien hier niets van terug in de 
presentatie. Dus graag op of een andere manier op papier (zwart op wit). 
Gemeente: Richting college en raad gaan we wel dit soort afspraken nadrukkelijk benoemen. 
Wethouder Porskamp benadrukt daarnaast expliciet dat er in het proces tussen college en raad 
nog kans is om in te spreken bij raadsfracties en de gemeenteraad. Daarnaast zijn er ook nog 
juridische mogelijkheden in het proces. Het is begrijpelijk dat er nu om duidelijkheid en 
afstemming wordt gevraagd, maar we kunnen ons nu nog niet uitspreken voordat de juiste 
procedure (richting raad) is gevolgd. Wat we wel kunnen aangeven: we willen het 
Openluchttheater Lichtenvoorde een plek geven in onze gemeente. Verder kunnen we toezeggen 
dat we ons hier voor gaan inzetten. 

 
Reactie uit de zaal - Opmerking vanuit buurt: Fijn dat dit er nu ligt en dat alles in beeld is. 
Veelbelovend dat we alle belangen zo hebben verzameld. 

 
Reactie uit de zaal - Vraag vanuit P.H.V. De Rakkers: We hebben nu een aanduiding in het 
bestemmingsplan. We willen onderhoud uitvoeren, maar we hebben dit tot op heden niet gedurfd, 
vanwege onzekerheid of we konden blijven. Kunnen we er nu vanuit gaan – met wat in de 
presentatie is genoemd – dat we ook echt blijven? 
Gemeente: Wethouder Porskamp geeft ook hier aan dat er pas bepaalde zekerheid ligt wanneer 
de gemeenteraad er een klap op heeft gegeven. Wel kan gezegd worden dat je het huidig 
juridisch kader gewoon hebt. Daarnaast natuurlijk ook hier de toezegging: we gaan ons inzetten 
voor het verder creëren van duidelijkheid. 

 
Reactie uit de zaal - Opmerking vanuit buurt: Onlangs was in de Elna/GG een aanvraag voor 
MTB-routes te zien. Dat verbaasde de mensen in de buurt toch wel. De buurt heeft daarom direct 
een zienswijze ingediend. Hoe kan het dat de vergunning is aangevraagd, terwijl we in dit proces 
zitten? 
Gemeente: Dit heeft te maken met subsidie die afliep; wachten kon niet meer. Daarnaast keuze 
van de partij zelf; goed recht om vergunning aan te vragen. We gaan het natuurlijk zoveel 
mogelijk in lijn met dit proces verder oppakken. 

 
Reactie uit de zaal - Vraag vanuit buurt: Het is een gebalanceerde denkrichting geworden; er 
is een mooie afweging gemaakt. Nog wel een opmerking over de wijziging van bos naar heide bij 
de Engelse Schans. Heeft dat geen negatieve gevolgen voor geluidsoverlast richting 
omwonenden? Het bos lijkt nu nog een dempende werking te hebben. 
Gemeente: We gaan niet zomaar het bos verwijderen/aanpassen. We kijken zeker naar alle 
zaken die spelen, waaronder geluid. Daarvoor moeten eerst nog de nodige stappen (onderzoek) 
worden gevolgd. 

 
Reactie uit de zaal - Opmerking vanuit buurt: Windrichting is wel heel bepalend voor geluid. 
Hoge en lage bromtonen van motorcross werken ver door, vooral met een voor omwonenden 
negatieve windrichting. Deels op te lossen met goede communicatie onderling. Weten wat er 
wanneer speelt en wie hierop (zo nodig) aangesproken kan worden. 
Gemeente: Communicatie gaat zeker goed opgepakt worden. Dat is één van de punten die 
veelvuldig in gesprekken terug kwam. 

 
Reactie uit de zaal - Vraag vanuit P.H.V. De Rakkers: Ook een vraag m.b.t. geluidsoverlast. 
Niet denken in problemen, maar in oplossingen. Kan er niet een aarden geluidswal gecreëerd 
worden? 
Gemeente: Daar kunnen we zeker naar kijken. We zijn er nog niet. We moeten nog kijken naar 
concrete oplossingen. 

 
Reactie uit de zaal - Vraag van Feestfabriek: Valt er al iets te zeggen over de definitie van een 
tweede evenement, zoals genoemd in de presentatie? 
Gemeente: Hans Schuthof (evenementen) merkt op dat het huidig beleid een vierdeling kent. 
Het nieuwe beleid, ook in relatie tot de Besselinkschans, moet nog ontwikkeld worden. Daar is 
dus nu nog niets over te zeggen. 
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In de onderlinge afspraken en de concrete oplossingen moeten we dit verder uitwerken. Wij gaan 
als gemeente in ieder geval de ruimte binnen de regels bepalen. Het evenement zou in ieder 
geval iets anders moeten zijn dan de ZC. Liefst iets gebonden aan de regio. 
Wethouder Porskamp voegt hierop toe dat er nu nog niets concreets over gezegd kan worden. 
We willen het nu in ieder geval op papier goed regelen, zodat we daar als gemeente duidelijkheid 
kunnen bieden. 

 
Reactie uit de zaal - Feestfabriek: In het kader van duidelijkheid zouden we ook graag van de 
gemeente duidelijkheid krijgen over wie aangesproken en betrokken moet worden als je iets 
organiseert. Dat daar geen twijfel over bestaat. 

 
Reactie uit de zaal - Vraag vanuit buurt: Milieu is ook een belangrijk onderdeel. Gaat de 
gemeente daar meer aandacht aan schenken? Niet alleen het grof vuil, maar ook het minuscule. 
Gemeente: Zeker nemen we dat mee. 
Reactie uit de zaal - Aanvulling van Feestfabriek: De evenementensector is in ieder geval 
druk bezig beter zaken te regelen in het kader van milieu. Dat is niet alleen gemeentelijk/lokaal, 
maar ook op basis van nationale regelgeving. 
Gemeente: Wethouder Porskamp vult aan dat niet alles handhaafbaar is. We willen het graag 
goed regelen, maar als gemeente hebben we niet overal die bevoegdheid. 

 
Reactie uit de zaal - Feestfabriek: Hoe zit het nog met partijen zoals de Aldi, ontbreken die nu 
niet in het proces? 
Gemeente: We weten natuurlijk dat een partij als de Aldi zich in het gebied gaat mengen. We 
moeten er uiteraard rekening mee houden dat deze effect heeft op de Besselinkschans en ons 
proces. Het is echter momenteel geen directe belanghebbende. 
Wethouder Porskamp vult hierop aan dat we ons gaan inzetten wat betreft de Besselinkschans. 
Dat we ons niet zomaar gaan bewegen naar de wil van de Aldi. Zij komen in het gebied en zullen 
zich dus moeten vormen naar dit proces en de onderlinge afspraken; voor zover wij dit kunnen 
verlangen/vragen. 

 

Afsluiting 
Wethouder Porskamp geeft afsluitend aan dat men vooral aan de bel moet trekken als men denkt/vindt 
dat een belang niet genoeg naar voren komt. Maak gebruik van je rechten om inspraak uit te oefenen, 
ook verderop in het proces.  
 
Fijn dat we begrip kunnen opbrengen en snel kunnen schakelen. Hopelijk kunnen we dit alleen maar 
verbeteren met dit proces. En hopelijk kunnen we zo snel mogelijk komen tot concrete afspraken op 
papier. 


